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FREDERI KSSUND KOMMUNE

UDSKRIFT

Økonomiudvalget

7. august 2000 kl. 13.00

i mødelokale nr. 2

Mødedeltagere: Knud B. Christoffersen, Finn Vester, Grethe Olsen, Jytte 
Holm-Pedersen, Ole Søegaard.

Steen Jensen deltog under pkt. 176 og 177's behandling.

Bodil Hare og Mogens Laybourn deltog fra pkt. 169's 
behandling. Bodil Hare forlod mødet efter pkt. 180's 
behandling.

Fraværende:

Mødet slut: kl. 16.05

Indholdsfortegnelse

Åbne møde
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Saq nr. 169

Oversigt over restance m.v. for april kvartal 2000.

Saq nr. 170

Fritagelse for kommunal grundskyld.

Saq nr. 171

Chefgruppens virksomhedsplan 2001 

Saq nr. 172

Høring vedrørende foreløbige skitser til fremtidig retskreds- og 
politikredsinddeling

Saq nr. 173

Revisionsberetning nr. 145. Revision af regnskabet for J. F. Willumsens Museum 
for året 1999.

Saq nr. 174

Bevillingsansøgning, smal gangbro ved Skyllebakke Havn.

Saq nr. 175

Sparenotater vedr. budgetforslag 2001-2004.

Lukket møde 

Sag nr. 176

Afskrivning af krav der er bortfaldet, forældet el. lign.

Sag nr. 177

Ansøgning om eftergivelse m.v.

Sag nr. 178

Vurdering af indkomne tilbud vedr. grundsalg.

Sag nr. 179

Erhvervelse af areal til slammineraliseringsanlæg.

Sag nr. 180

Overdragelse af kommunale arealer.

Sag nr. 181
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Orienteringssager

Sag nr. 169 Oversigt over restance m.v for april kvartal 2000.

Journal nr.: 25.45.00.030.04

Sag fra: Skatte- og Opkrævningsforvaltningen

Lovgrundlag: Ingen.

Sagsfremstilling: Oversigten indeholder en oversigt over restancearter med 
angivelse af hvor meget der er indbetalt på de enkelte arter. 
Endvidere indeholder oversigten restancesaldo for de enkelte 
restancearter pr. 30. juni 1999 og 30. juni 2000.

Sammenlagt er restancerne faldet med 6%, og er pr 30. juni 
2000 på kr. 37,9 miil.

Skatterestancen tegner sig for det største restancebeløb - 
med 15,7 miil. kr., skatterestancen er faldet med 1% i forhold 
til saldoen pr 30. juni 1999.

Daginstitutionsrestancen er faldet med 17% og er nu nede på 
kr 430.000 hvilket svarer til 1,8% af et helt års opkrævning. I 
april 2000 er der modregnet i alt kr. 190.900 i 
børnefamilieydelsen. I april 1999 blev der modregnet kr 
127.500. Stigningen på de 63.400 kr. skyldes lovændringen 
der fra 1. januar 2000 giver mulighed for at modregne 50% 
mod tidligere 33%.

El-restancen er faldet med 57% til kr. 1,5 miil. og skyldes 
hovedsagelig modregning af restancer i el-udbetalingen i 
efteråret 1999.

I april kvartal 2000 er der modtaget indbetalinger m.v. på i alt 
kr 6,4 miil., heraf er de 4,1 miil. kr. indgået på 
skatterestancen.

Bevilling: Ingen

Økonomi og
personale-mæssige
konsekvenser:

Ingen

Bilag: Forvaltningens oversigt henligger på sagen..

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at oversigten tages til efterretning i 
økonomiudvalg og byråd.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 7. august 2000:

Taget til efterretning.
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Sag nr. 170

Fritagelse for kommunal grundskyld.

Journal nr.: 25.02.08.047

Sag fra: Skatte- og Opkrævningsforvaltningen.

Lovgrundlag: Bekendtgørelse af lov om beskatning til kommunerne af 
faste ejendomme.

Sagsfremstilling: Kunsthøjskolen Thorstedlund, v/advokat Preben Lunn 
fremsender ved skrivelse af 23. juni 2000 ansøgning om 
fuldstændig fritagelse for betaling af kommunal grundskyld 
for indeværende års skatter samt fritagelse indtil videre.

Som begrundelse anføres generelle økonomiske 
vanskeligheder for landets folkehøjskoler, der bl.a. skyldes 
meget små fødselsårgange, en urimelig 
konkurrencesituation i forhold til AMU centre og 
daghøjskoler, manglende mulighed for anvendelse af 
orlovsperioder til folkehøjskoleophold og manglende brug af 
folkehøjskolerne fra offentlige institutioners side. Sådanne 
problemer med elevtilgangen til de lange kurser må nu 
påregnes på Thorstedlund, således at skolens eksistens på 
sigt vil være truet. Som begrundelse anfører advokaten 
endvidere, at kommunen har indrømmet fritagelse for 
Frederikssund private Realskole.

Kunsthøjskolen er beliggende på Græse Strandvej 22 og 
har et grundareal på 32.331 m2

Hele arealet indgår som integreret del af højskolen, da 
eleverne bruger haven til maleundervisning, boldspil m.v. 
Det samme gør sig gældende for de 2 boliger som er på 
højskolen.

I henhold til nævnte lovbekendtgørelses §7, litra b, er 
ejendomme tilhørende staten og kommunerne fritaget for 
kommunal ejendomsskat. Fritagelse gælder dog ikke 
ejendomme, der af ejeren anvendes erhvervsmæssigt til 
landbrug, havebrug, skovdrift eller udleje, eller henligger 
ubenyttede.

Iflg. lovbekendtgørelsens § 8 kan kommunalbestyrelsen 
meddele hel eller delvis fritagelse for

litra a) skoler, institutioner, sygehuse m.v.

litra b) sports- og idrætsanlæg, lejrplads m.v.
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litra c) ejendomme, der ejes af almenvelgørende stiftelser 
og andre institutioner

litra d) elektricitets-, gas-, vand- og fjernvarmeværker.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige 
konsekvenser:

Grundskyld til kommunen udgør 21.279,60 kr. for år 2000.

Bilag: Skrivelse af 23. juni 2000 fra advokat Preben Lunn.

Indstilling: Skatte- og Opkrævningsforvaltningen anbefaler, at 
Kunsthøjskolen Thorstedlund fritages for at betale 
grundskyld af hele grundværdien for at ligestille den med 
Frederikssund private Realskole, der har en sådan 
fritagelse. Det vides ikke, hvornår denne fritagelse er givet.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 7. august 2000:

Økonomiudvalget anbefaler, at fritagelsen bevilges med 
virkning fra 01.01.2001.

Sag nr. 171 Chefgruppens virksomhedsplan 2001

Journal nr.: 00.15.01 P00 1865

Sag fra: Byrådssekretariatet

Lovgrundlag: Intet

Sagsfremstilling: Ifølge chefgruppens kommissorium skal chefgruppen én 
gang årligt evaluere dette kommissorium, som fremlægges 
til drøftelse og godkendelse i Økonomiudvalget.

Denne evaluering er de forløbne år gennemført som en 
gennemgang af chefgruppens arbejde, herunder status for 
gennemførte udviklingsprojekter. Evalueringen har samtidig 
dannet baggrund for en planlægning af det følgende år i 
form af fastlæggelse af indsatsområder og 
udviklingsprojekter.

Efterfølgende er det besluttet at virksomhedsplaner skal 
være en integreret del af den økonomiske styring, og 
chefgruppen har på denne baggrund besluttet at ændre 
formen på den årlige rapportering til Økonomiudvalget, så 
chefgruppen lige som institutioner og forvaltninger får sin 
egen virksomhedsplan.

Chefgruppen har som supplement til den vedlagte 
Virksomhedsplan 2001 udarbejdet et kort sammenfattende 
notat vedrørende planen og de foreslåede 
udviklingsprojekter.
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Bevilling: På budget 2001 er der afsat kr. 256.000 til ekstern bistand i 
forbindelse med gennemførelse af budgetanalyser. 
Chefgruppen foreslår at dette beløb hæves med kr. 
100.000.

Økonomi og personale- Chefgruppens forslag behandles i forbindelse med budget
mæssige
konsekvenser:

2001.

Bilag: Chefgruppens virksomhedsplan 2001, af juli 2000.

Notat vedrørende chefgruppens virksomhedsplan 2001, af 
20. juli 2000.

Indstilling: Kommunaldirektøren anbefaler

1. at status vedrørende udviklingsprojekter og 
budgetanalyser tages til efterretning

2. at chefgruppens kommissorium videreføres uændret
3. at følgende udviklingsprojekter iværksættes senest 

med udgangen af 2001: Ledelsesinformation, 
Hjemmearbejdspladser, Kompetenceudvikling, 
Ligestillingspolitik, Erhvervsprofilering og Byudvikling

4. at der primo 2001 igangsættes en budgetanalyse af 
familieområdet.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 7. august 2000:

Godkendt.

Sag nr. 172 Høring vedrørende foreløbige skitser til fremtidig 
retskreds- og politikredsinddeling

Journal nr.: 30.10.05-2039

Sag fra: Byrådssekretariatet

Lovgrundlag: -

Sagsfremstilling: Justitsministeriet nedsatte i 1998 Domstolenes 
Strukturkommission, der skal komme med forslag til en 
fremtidig retskredsinddeling, og Politikommissionen, der 
skal komme med forslag til den fremtidige 
politikredsinddeling. Begge kommissioner har nu udarbejdet 
forslag til fremtidig kredsinddeling, som via Kommunernes 
Landsforening er sendt til høring i kommunerne.

Indholdet i forslagene er i korte træk at retskredsene 
reduceres fra 82 til 25, og politikredsene reduceres fra 54 til 
24, hvorefter de to kredstyper i alt væsentligt vil være 
sammenfaldende. Forudsætninger og mål for de to forslag 
er beskrevet i vedlagte bilag.
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1 det vedlagte høringssvar anerkendes de opstillede mål for 
arbejdet med ny kredsinddeling, men samtidig udtrykkes 
betænkelighed ved at omfanget af reduktionen. Samtidig 
vurderes den foreslåede struktur at resultere i så store 
enheder, at målsætningen om at fastholde politiets lokale 
forankring og ikke mindst nærhed til borgerne vanskeligt 
kan bevares. Endelig peges der på den usikkerhed som 
forslaget afføder vedrørende placeringen af de fremtidige 
døgnbemandede stationer. Der er sammenfattende behov 
for et mere konkret forslag.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige 
konsekvenser:

Bilag: 1. Politikommissionens notits om Politikommissionens 
overvejelser vedrørende ny politikredsstruktur, af 19. 
juni 2000

2. Kommunernes landsforenings skrivelse om Høring 
vedrørende foreløbige skitser til fremtidig retskreds- 
og politikredsinddeling, af 22. juni 2000.

3. Forslag til høringssvar, af 26. juni 2000.

Indstilling: Kommunaldirektøren anbefaler at det vedlagte høringssvar 
godkendes.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 7. august 2000

Godkendt med en yderligere præcisering af, at vi har brug 
for at de døgnbemandede stationer opretholdes uændret.

Sag nr. 173 Revisionsberetning nr. 145. Revision af regnskabet for 
J. F. Willumsens Museum for året 1999.

Journal nr.: 19 .00 -335

Sag fra: Økonomisk Afdeling

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 42.

Sagsfremstilling: Kommunernes Revision fremsender beretning nr. 145 
vedrørende revisionen af regnskabet for J. F. Willumsens 
Museum for året 1999. Delberetning for regnskabsåret 
1999.

Revisionen er afsluttet den 29. juni 2000.
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Det er under revisionen af regnskabet efterprøvet, om 
museet drives i overensstemmelse med bestemmelserne i 
museets vedtægter.

Det er desuden påset, at regnskabet er aflagt i 
overensstemmelse med "Budget- og regnskabssystem for 
statsstøttede museer under museumsloven".

Under den løbende revision er det efterprøvet, om de 
fastlagte forretningsgange inden for kasse- og 
regnskabsområdet er hensigtsmæssige og betryggende i 
kontrolmæssig henseende.

1 årets løb er der foretaget uanmeldt kasseeftersyn på 
museet den 13. december 1999.

I tilslutning til det foretagne kasseeftersyn er der foretaget 
den i revisionsinstruksens §§ 9-11 foreskrevne 
samlingsrevision.

Den årlige budget- og regnskabsindberetning til Statens 
Museumsnævn er revideret og påtegnet den 29. juni 2000.

Den udførte revision har ikke givet anledning til 
bemærkninger.

Bevilling: Ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Økonomi og personale
mæssige 
konsekvenser:

Ingen økonomi- og personalemæssige konsekvenser.

Bilag: Beretning nr. 145.

Indstilling: Økonomisk Afdeling anbefaler, at Økonomiudvalg og Byråd 
tager beretningen til efterretning.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 7. august 2000:

Anbefales godkendt.

Sag nr. 174 Bevillingsansøgning, smal gangbro ved Skyllebakke 
Havn.

Journal nr.: 01.02.05P25/830

Sag fra: Teknisk Forvaltning

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling: På Byrådsmødet den 27.06.2000 blev det besluttet, at der 
foruden anlæg af en stitilslutning øst om første husrække i 
Skyllebakke Havn, "for at sikre offentlighedens adgang ved 
vandet omkring Skyllebakken i overensstemmelse med
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lokalplanen, opføres en mindre gangbro fra stien til 
kajanlægget".

Forvaltningen søger derfor en bevilling på kr. 20.000 til 
anlæg af denne smalle bro. Broen vil til forskel fra de 
tidligere fremlagte forslag blive lagt/opklodset direkte på de 
store sten, der er udlagt til skrånings beskyttelse. Broen vil 
blive ca. 1 meter bred og kan ikke forventes at have samme 
udførelsesmæssige standard som broen inde i 
bebyggelsen. Der er ikke udarbejdet et projekt, da det vil 
komme an på forholdene på stedet, hvor broen bedst kan 
understøttes.

Broen vil ikke leve op til de sikkerhedsmæssige krav der 
normalt vil være til en offentlig sti, idet den vil være uegnet 
for barnevogne, cykler og for gangbesværede personer, og 
at to personer kun vanskeligt kan passere hinanden. Derfor 
må det være en klar forudsætning, for at

anlægge en smal bro, at der også anlægges en stitilslutning 
øst om første husrække. I modsat fald, kan forvaltningen 
kun anbefale en bredere bro, som tidligere fremlagte.

Bevilling: Der søges en bevilling på kr. 20.000 fra kassebeholdningen 
til finansiering af en smal adgang til Skyllebakke Havn eller 
der søges kr. 51.000 fra kassebeholdningen til finansiering 
af en 2.30 m bred brotilslutning.

Økonomi og personale
mæssige 
konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler,

at det forslåede anlæg godkendes,

at det overfor Økonomiudvalg og Byråd anbefales, at der 
ydes en bevilling på kr. 20.000 finansieret af 
kassebeholdningen til udførelse af en smal bro, under 
forudsætning af at der også udføres en stitilslutning øst om 
forreste husrække.

at det alternativt overfor Økonomiudvalg og Byråd 
anbefales, at der ydes en bevilling på kr. 51.000 finansieret 
af kassebeholdningen til udførelse af en 2,30 m bred bro, 
hvis der ikke skal anlægges en stitilslutning øst om forreste 
husrække.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs indstilling vil foreligge på mødet. 

Økonomiudvalgets møde den 7. august 2000:

Udsattes.
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Sag nr. 175 Sparenotater vedr. budgetforslag 2001-2004.

Journal nr.:

Sag fra: Økonomisk Afdeling

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse.

Sagsfremstilling: Ved Økonomiudvalgets behandling af budget 2001-2004 
den 19. juni forelå fra Chefgruppen en emneoversigt med 
forslag til sparemuligheder med en anmodning om 
udvalgets stillingtagen til, hvilke emner der skulle arbejdes 
videre med forud for Byrådets phoriteringsseminar den 15. 
august.

Med dette udgangspunkt blev Chefgruppen anmodet om at 
udarbejde notater på udvalgte områder, således at 
notaterne kunne drøftes på Økonomiudvalgets møde den 7. 
august.

Der foreligger til drøftelse sparenotater på de udvalgte 
områder.

Bevilling: Ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Økonomi og personale- Ingen økonomi- og personalemæssige konsekvenser.
mæssige
konsekvenser:

Bilag: Sparenotater på de udvalgte områder.

Indstilling: Til drøftelse.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 7. august 2000:

Sparenotaterne blev drøftet.

Udsendes til byrådets medlemmer.


